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Milí spoluobčané, 

novoroční Tříkrálová sbírka se letos konala za 
krásného lednového počasí, které malým 
koledníkům a jejich doprovodu zpříjemnilo cestu 
po Kratonohách a Michnovce. Děkujeme za Vaše 
finanční dary ve prospěch dobré věci a zároveň za 
sladkou nebo ovocnou koledu, kterou od Vás děti 
dostanou a mezi sebou spravedlivě rozdělí. Děti z 
naší základní školy pomáhají nejen na této akci, 
ale již byly opakovaně také v místním Domově pro 
seniory (který převzal do správy Královehradecký 
kraj) se svým hudebním vystoupením v rámci oslav 
Adventu nebo MDŽ. 

Ze společenských akcí se v obci odehrál mj. Ples 
myslivců, výroční schůze všech čtyř místních 
spolků, lednový pochod tentokráte na rozhlednu 
do Kosic, dvě besedy o zdravé výživě a sociálních 
médiích, Fialkový ples nebo Karneval. 

Jednání ohledně bezúplatného převodu celého 
areálu fotbalového hřiště stále pokračují, ale 
slušně řečeno jsou poměrně složitá, rozhodně 
nemůžeme konstatovat, že by se jich stát chtěl 
vzdát zadarmo nebo bez částečného odkupu z naší 
strany. Aktuálně se nám podařilo dojednat 
parciální úplatný převod, kdy se alespoň pozemky 
pod kabinami a v jejich bezprostřední blízkosti 
staly majetkem obce. Odpadly nám tak starosti 
ohledně neustálého předkládání žádostí o povolení 
ve vztahu k jakékoliv hospodářské činnosti, která 
zde probíhá, nebo za ni může být považována. 
Z á r o v e ň j s m e t í m o d š p u n t o v a l i 
„schizofrenní“ majetkovou situaci dvou různých 
vlastníků, kdy budova kabin byla sice obecní, ale 
pozemky pod ní patřily státu. Mít jednoznačně 
vyjasněné vlastnické vztahy k nemovitostem a 
pozemkům je pro obec základním předpokladem 
pro jakékoliv budoucí investice. 

Máme za sebou rok fungování svozu plastového 
odpadu formou "dům od domu", tak si můžeme 
provést malé zhodnocení podle dat z účetnictví a 
množství tun vyseparovaného plastu. Ekonomicky 
se jedná jednoznačně o změnu, která pomohla 
zpomalit narůstající výdaje obce za likvidaci 
odpadu. Předpokládaná úspora ve výši cca 100 tis. 
Kč ročně (oproti předchozímu typu svozu ze 

sběrných míst rozmístěných po obci) se potvrdila. 
Nicméně je potřeba uvést, že je to především díky 
snížení počtu svozu ze 14denního na měsíční. U 
této frekvence tak nadále zůstáváme, protože se 
ukázala provozně reálná. Veřejně přístupné sběrné 
místo v Pálence, kam je možné plasty kdykoliv 
také odvážet, bude fungovat i nadále. Pokud jde o 
množství vyseparovaného odpadu, tak to se 
navýšilo oproti minulým letům přibližně o 2,4 
tuny (+15%). Zde jsme doufali ve vyšší procento, 
ale i tohle je stále dobré, protože každá tuna 
odpadu, která nakonec neskončí na skládce, 
pomáhá obci nejen ekologicky ale hlavně 
ekonomicky. Skládkování se stalo výrazně 
nejdražší formou likvidace odpadu oproti jeho 
recyklaci. 

Dvě hlavní dodavatelské firmy nám svoje služby za 
likvidaci odpadu za posledních 5 let každoročně 
navyšují v průměru o 5%. Při objemu více než 1,1 
mil. Kč, která nás likvidace odpadu stojí, se 
samozřejmě snaž íme hledat alternativní 
dodavatele, ale Hradecké služby ani skládka v 
Lodíně zkrátka nemá v našich končinách 
konkurenci. Zároveň je ale potřeba férově říci, že 
nám svými službami vychází maximálně vstříc, a i 
oni sami musí plnit nové zákonné/inflační 
podmínky, které celý dosavadní zažitý proces 
odpadového hospodářství za posledních několik 
let i do budoucna výrazně mění. 

N a f o t b a l o v é m h ř iš t i p r o běh l a v ýměn a 
rozpadajících se dřevěných prken na všech 
l a v ičk á c h z a t v r z e ný p l a s t a r o z š í ře n í 
nedostatečných skladovacích prostor nákupem 
mobilního kontejneru (jinou možnost nemáme, 
současná vlastnická situace nám neumožňuje 
realizovat nové stavby). Před budovou mateřské 
školy jsme dokončili terénní zahradnické úpravy a 
na plechové části střechy probíhá druhá 
(doplňková) etapa zateplení. 

Blíží se nám oprava povrchu komunikace do ulice 
za Vlasákova, respektive k Bohdaláku. Tak jako 
předtím u stavby chodníku kolem hřiště, i zde se 
jedná o stavbu, která přinese dopravní komplikace. 
Vjezd majitelům budov/nemovitostí do zatáčky 
bude umožněn, ale pro ostatní vozidla bude 
komunikace zcela uzavřena od 16. 4. 2025 – 31. 5. 
2025. Pokud sem jezdíte odkládat větve na 

Příspěvek starostky



čarodějnice autem, počítejte s tím, že průjezd v 
tomto termínu nebude povolen. V průběhu 
realizace stavby a aktuálních prací na povrchu se 
bude dát projít omezeně s ohledem na stav 
vozovky. Děkujeme za pochopení. 

Hezké jaro přeje  

Markéta Vinšová, starostka 

ÚKLID PO ZVÍŘECÍCH 
KAMARÁDECH 

Žádáme tímto občany, aby při svých procházkách 
po obci se zvířecími kamarády, uklízeli jejich 
„hnědé dárečky“. Každý týden je k nalezení např. v 
ulici od obchodu ke škole velké množství 
exkrementů, přestože přímo u budovy školy je k 
dispozici koš na odpadky a sáčky na jejich sběr. 
Nehledě na to, že normální pejskař bez sáčku v 

kapse se psem ani nevychází na ulici. Je slušnost 
po svých psech uklidit a nepřenášet tuto 
odpovědnost na majitele okolních nemovitostí 
nebo zaměstnance obce, kteří v tom musejí sekat 
trávu strunovkou a hrabat listí. 







Střípky ze školy

Půlku školního roku máme za sebou a 
teď se již těšíme na slunečné dny 
druhého pololetí. Největší kus práce 
mají za sebou nejmladší děti, které již 
začínají psát, číst a počítat. Kamarádi z 
5. ročníku přichystali pro své spolužáky 
Slavnost Slabikáře - provedli prvňáčky 
několika stanovišti, kde si ověřili 
v š e c h n y d o s a v a d n í z n a l o s t i a 
dovednosti, které děti získaly v českém 
jazyce. Žáci společně četli, tvořili slova, 
psali, poznávali první slabiky a 
modelovali písmena. Na konci slavnosti 
obdrželi děti svůj první Slabikář, ve 
kterém je čeká poznávání nových 
písmenek, čtení a psaní slov, vět i 
celých příběhů. 

Na svátek sv. Mikuláše se naše škola jako 
každoročně proměnila v Čertí školu. 

Tento den nás čekalo i Čertovské bubnování s 
hudebníkem Michalem Šturzou. Děti měly 

příležitost vyzkoušet si různé rytmy na bubny a 
objevit kouzlo netradičních hudebních nástrojů. 
Během programu si účastníci nejen zlepšili své 
rytmické dovednosti, ale také se seznámili s 
různými technikami hry na bicí. Na závěr si 
všichni užili chvíle relaxace při zvuku dešťové 

hole, která navodila klidnou atmosféru a 
umožnila dětem zpracovat nové zážitky. 

Děti ze čtvrtého a pátého ročníku Základní 
školy se rozhodly udělat radost obyvatelům 
domova Libuše a připravily pro ně adventní 
pásmo. V předvánoční atmosféře zazněly 
tradiční vánoční písně a básničky, které 
přinesly úsměvy na tváře starších lidí. 
Obyvatelé domova s nadšením naslouchali a 
společně si užili krásné chvíle. Tato akce 
nejen obohatila adventní čas, ale také posílila 
mezigenerační vztahy a ukázala, jak důležité 
je sdílet radost s druhými. 

Základní škola Kratonohy se může pyšnit 
skvělým úspěchem – naši žáci obsadili první 
místo v turnaji malotřídních škol ve vybíjené. 
Turnaje se zúčastnilo celkem 9 týmů, které 
ukázaly skvělé sportovní výkony a fair play. 
Děti hrály s nadšením a odhodláním, což 
přispělo k příjemné atmosféře během celého 
soutěžního dne. 

Mámo, táto, pojď si hrát aneb odpoledne ve 
škole - čtvrteční odpoledne bylo vyhrazeno 



pro aktivní trávení společného volného času. 
Žáci s i se svými tř ídními uč i te l i i 
asistentkami nachystali pro rodiče zajímavé 
kvízy, rébusy, logické hry i aktivity na 
procvičování učiva. 

Naše škola měla tu čest přivítat paní 
Králíkovou z pedagogickou psychologické 
poradny (PPP), která se zaměřila na prevenci 
a posílení vztahů mezi dětmi. Během 
workshopu se děti aktivně zapojily do 
různých her a aktivit, které měly za cíl 
povzbudit otevřenou komunikaci a budování 
důvěry. Paní Králíková vedla rozhovory, ve 
kterých děti mohly sdílet své názory a pocity. 
Hry, které si vyzkoušely, pomohly dětem lépe 
porozumět svým emocím a naučily je, jak 
konstruktivně řešit konflikty. 

Žáci 5.ročníku využili pozvání pana ředitele 
Mgr. Martina Huška z Kuklen a dne 23. února 
2025 vyjeli s paní ředitelkou prozkoumávat 
školu, do které většina z nich v novém 
školním roce nastoupí. Ve sportovní hale se 
sešli s budoucími spolužáky z Kuklen i Stěžer. 
Byly rozlosovány týmy, které se poté 
účastnily florbalového turnaje a dalších 
sportovních obratnostních disciplín. Všichni 
si zasportovali a za své výkony byly oceněni 
medailemi. Poté již skupinky za doprovodu 
žáků 7.ročníku putovaly po škole a 
seznamovaly se s novým prostředím. 

Na čtvrtek 20. března jsme si nachystali pro 
rodiče a budoucí školáky Den otevřených 
dveří v ZŠ Kratonohy. Všechny děti pozvaly 
své sourozence, rodiče, prarodiče a další 
příbuzné a známé k návštěvě školy, a kdo 
mohl, ten se zúčastnil i výuky českého jazyka 
a matematiky v jednotlivých třídách a 
výtvarného workshopu s vychovatelkami ze 
školní družiny. 

Předškoláček zahájil svou činnost v listopadu 
2024. Pravidelně se ho účastní 6 – 8 dětí z 
naší mateřské školy, další setkání nás čeká 
28.dubna. 







V dubnu zveme všechny předškoláky a jejich 
rodiče k zápisu do 1.třídy. Více informací o 
průběhu zápisu naleznete zde: https: / /
www.zsmskratonohy.cz/aktuality-zs/zapis-
do-1tridy-2025 

Střípky z mateřské školy 

Uplynulé zimní měsíce nám utekly jako voda. 
První lednový týden nám dělali společnost Kašpar, 
Melichar a Baltazar. Děti se seznámily s legendou 
o třech mudrcích, vyrobily si korunky a s velkou 
oblibou zpívaly známou tříkrálovou koledu. V 
dalších tématech se dozvěděly informace o 
zimních sportech i ochraně a péči o volně žijící 
zvířata během zimy. U tématu Písničko, zpívej si 
vyzkoušely hru na housle a vytvořily si 
jednoduché rytmické nástroje. Děti také velmi 
zaujalo zkoumání textury látky pod mikroskopem, 
sledování záznamu polární záře či medailové 
v ýk o n y če s kýc h s p o r t o v ců p ř i z i m n í c h 
olympijských hrách. 

Zimní dny nám zpř í jemňovala divadelní 
představení. Některá pohádková představení 

nabídla dětem nové příběhy: Dračí pohádka či Jak 
vyzrát nad bacily. Děti s nadšením uvítaly  

i loutkové představení O neposlušných kůzlátkách. 

Díky programu o exotických zvířatech měly děti 
možnost prohlédnout si zblízka exotické ptactvo 
(papoušek, cizokrajný kur a různé druhy holubů), 
pohladit si vakoveverku a kosmana, sledovat 
akrobatické představení čivavy. 

Únorové dny přinesly teploty pod bodem mrazu a 
díky tomu vznikly tradiční velkoplošné klouzačky 
na místních lukách, které jsme při každé vycházce 
s oblibou navštívily. 

Se zimou se děti rozloučily karnevalem na téma 
„exotická zvířata“ a letitým zvykem vynášení 
Morany. Také jsme nezapomněly oslavit březen 
jako měsíc knihy a u této příležitosti si děti 
přinesly svou oblíbenou knížku. 

Střípky ze školní družiny 
Na naší škole najdeme dvě oddělení družiny, a to 
pro děti první a druhé třídy a oddělení pro děti 
vyšších ročníků. V prvním oddělení pod vedením 
paní vychovatelky L. Kozlové se setkávají mladší 
děti, které si zde hrají, odpočívají a kreativně se 
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rozvíjí, učí se reagovat na různé situace, trénují 
týmovou spolupráci a ohleduplnost, povídají si, 
rozvíjí řečové dovednosti, čtou knihy, které žákům 
pomáhají pochopit různá témata a utvářet si na ně 
svůj vlastní názor. Během týdne si užijí také 
výtvarné, pracovní a tělesné aktivity v budově ZŠ 
či venku. 

Pojďme nahlédnout pod pokličku činností starších 
žáku pod vedením D. Richterové. Ustálený 
obrat ,,nahlédnout pod pokličku“ můžeme použít 
doslovně. Nedílnou součástí tohoto oddělení je 
totiž kroužek kuchtík. Dále zde děti mohou 
navštěvovat sportovní a výtvarný kroužek. 
Všechny tři aktivity se setkávají s kladným 
ohlasem a hojnou účastí. V kuchtíku, pod naší 
pomyslnou pokličkou, najdeme dobroty teplé          

i studené kuchyně. Povedly se výborné těstovinové 
špízy, pomazánky, muffiny, vánoční perníčky, 
langoše, masopustní koblížky a mnoho dalšího. 
Troufli si i na trochu exotiky v podobě sushi a 
nachos. Děti se s vervou pustily nejen do příprav a 
samotného vaření, ale dbají i na řádný úklid. Cílem 
sportovního kroužku je rozvoj celkové tělesné 
zdatnosti a zdravé soutěživosti. S dětmi běháme, 
posilujeme, cvičíme jógu, hrajeme basketbal, 
florbal a všemi oblíbenou vybíjenou. Pořádáme 
soutěže družstev i jednotlivců. Za zmínku stojí 
švihadlová výzva, protože ve skoku přes švihadlo 
jsou děti opravdu přeborníci. Rovněž šikulkové si 
domů odnáší řadu krásných výrobků. Zkoušíme 
různé výtvarné techniky, jako je linoryt a následný 
tisk, zentangle, origami či enkaustické obrázky. 

Ve zbývajícím čase si čteme, povídáme o dobru a 
zlu, o přátelství, pomoci bližnímu. Hodně času 
věnujeme tématu vzájemných vztahů a jejich vlivu 
na bezpečnost každého z nás. Velmi důležitý je pro 
nás pohyb na čerstvém vzduchu. Pokud tedy jen 
trochu počasí dovolí, trávíme s dětmi čas venku.   
K dispozici mají školní zahradu s bohatým 
využitím a můžeme rovněž navštěvovat hřiště       
v okolí školy. 

V družině nám nejde o to vyplnit čas mezi koncem 
vyučování a dobou, kdy si děti vyzvednou rodiče, 
ale o to, aby se naši školáci naučili a dozvěděli 
něco nového a zajímavého. Je milé vidět, že děti    
z družiny nespěchají, ale naopak často přemlouvají 
rodiče, aby mohli zůstat co nejdéle.









MYSLIVECKÝ SPOLEK PODHÁJÍ 
KRATONOHY 

První akcí tohoto roku byl myslivecký ples, který se 
konal 11. ledna v sále hostince U Kaštanu                
v Kratonohách. O nezapomenutelnou atmosféru se 
postarala kapela Splašený noty a rovněž všichni 
zúčastnění. Již tradičně bylo součástí večerního 
programu losování bohaté tomboly. Děkujeme 
všem za hojnou účast, sponzorům za poskytnuté 
ceny a našim příznivcům za podporu 
našeho spolku. 

Celé zimní období jsme pečovali o zvěř 
pravidelným přikrmováním. 

Měsícem březnem začal poslední měsíc 
mysliveckého roku 2024/2025. V letošním 
roce připadá nástup astronomického jara na 
20. března. V tento den končí zimní období 
a začíná jaro. Pro nás myslivce přichází čas, 
kdy bilancujeme a hodnotíme uplynulý 
myslivecký rok. Zároveň začínáme plánovat 
a připravovat myslivecký rok další. 

V nejbližší době nás čeká výsadba plodonosných 
dřevin v lese, úklid odpadků a nepořádku kolem 
komunikací na veřejných pozemcích v okolí 
Kratonoh a Michnovky.    

Marcela Křepelová



Příspěvek kronikáře p. 
Josefa Zackla 

Pokračování výpisu původních obyvatel v 

konkrétním čísle popisném v naší obci.                                            

Č.p. 20 a Č.p. 21                                       

1783  Jiří Jelínek s Annou                              

1825  Václav Voráček  5 dětí                           

1836  Barbora Přibilová                                   

1841  Jan Voráček                                             

1862  Václav Vorel                                             

1945  Brzycký 

1946  Bažantovi  

1947  Hlaváčkovi 

dále rodina Horynova--2 
dcery. 

Na tomto pozemku byla 
ještě postavena  jedna 
stavba Č.p. 21, kde bydlel 
p a n P í š a s p a n í 
Chotěbořskou. 

Dceru pana Hlaváčka si 
vzal p. Horyna a jako 
dědička majetku nechala 
domky zbourat a dnes tu 
stojí stavba nová. 

Č.p. 22 

1878  Jan Pražák 

1920  Křepela 

Původně to byla kovárna.  

Další majitel byl p. Kycelt 
s rodinou. Provozoval tu 
š e v c o v s k o u č i n n o s t . 
Poslední majitel je p. 
Štěrba. 

Č.p. 23 

1704   Jan Hovorka 

1750   Dvořák 

1783   Jiří Klouček 

1841    Jan Heiral 

1849  Jan Brůžek 

1890   František Vlk 

1916   Marie Čtveráková 

1925   Fr. Pánek 

1930   Stanislav Dašek 

Údajně dle staré kroniky, zde byla kol. r. 1890 
zřízena školní třída pro 1. třídu.



FK Kratonohy, z.s. 
Už jen pár týdnů a začne jarní část sezóny, v které 
budeme hrát o záchranu v Okresním přeboru. Ale 
co se dělo od začátku roku? Na Silvestra jsme se 
sešli ke každoročnímu fotbálku, kdy nás 
překvapilo nezvykle mrazivé počasí, o to víc jsme 
museli běhat, abychom se zahřáli. Na konci ledna 
jsme se zúčastnili každoročního halového turnaje 
OFS, kde byla tentokrát velká konkurence. 
Umístili jsme se na 5. místě a vůbec jsme herně 
nepropadli. Co mě, ale mrzí, je docházka na 
tréninky. Od ledna jsme začali chodit do 
tělocvičny v Libčanech. Hrajeme tu fotbálek 3 na 
3 a z našeho týmu chodí maximálně 5 lidí a 
doplňují nás hráči z jiných týmů. Od konce února 
jsme začali trénovat i na hřišti v Kratonohách a 
sešli jsme se jednou ze třech tréninků. Na začátku 
března se uskutečnila brigáda na hřišti, kde jsme 

pověsili sítě na branky a za brány, a proběhl 
úklid kabin. 

Do nové sezony bychom měli vstoupit 22.3. v 
15:30 domácím zápasem s Červeněvsí. Máme 
jednoho nového hráče, kterým je Vašek Kotal 
ml., syn známého trenéra pražské Sparty a 
hradeckých Votroků. V jednání je ještě 
příchod brankáře. Navíc už letos můžeme 
využít naše starší žáky, kterým bude v 
letošním roce 15 let, ale o tom až v příštím 
zpravodaji J. Doufám, že se nám společně 
povede zachránit Okresní přebor. Tak nám 
prosím přijďte pomoct Vašimi hlasivkami, 
protože Vy můžete být naším 13. hráčem. 

Tomáš Veverka, trenér 



sezónu jsme přihlásili mladší i starší přípravku 
do Zimní stěžerské ligy, která probíhala téměř 
každý víkend od ledna do začátku března, kdy 
byly úspěšně odehrány závěrečné zápasy o 
umístění. 

Josef Jiránek, Petr Pajgrt - trenéři

Starš í i mladš í př ípravka po Vánocích 
pokračovala s přípravou na jarní část sezóny v 
trénování buď v hale v Libčanech, nebo na 
umělce v Kratonohách. Snažíme se, jak to jde, 
chodit spíš ven, kde mají děti více prostoru a jsou 
na čerstvém vzduchu. Jakmile jarní počasí povolí 
trénovat venku častěji, tak budeme pokračovat 2x 
týdně opět středa a pátek. Pro letošní zimní 







Společenská kronika

Narodili se 
Olivie Petrů 19.2.2025,  rodiče Jana Nejedlá a 

Jan Petrů 

Alex 
Lakatoš, nar. 1.1.2025, rodiče Lucie Košťálová a 
Ladislav Lakatoš 

Gratulujeme rodičům a 
dětem přejeme hodně zdraví, 
štěstí a lásky!

Jubilanti 

60 let oslavila       Bohdalová Lenka z Kratonoh 

                                                

65 let oslavil        Adamovský Jiří z Kratonoh 

70 let oslavil        Šimek Josef z Kratonoh 

75 let oslavili      Voženílek Pavel z Kratonoh 

                                Souček Josef z Michnovky 

99 let oslavila      Jánská Růžena z Kratonoh 

Gratulujeme oslavencům a 
přejeme pevné zdraví do 
dalších let! 



Novoroční pochod 18.1.2025



Obecní zpravodaj vydal Kulturní výbor Zastupitelstva obce Kratonohy nákladem 320 ks. Periodický tisk 
územního samosprávního celku. Vydání dalšího čísla zpravodaje připravujeme na 2. čtvrtletí 2025. Uzávěrka 
příspěvků bude 10.června 2025. Publikace je registrována Ministerstvem kultury pod evidenčním číslem MK 
ČR E 20091. Redakční rada si vyhrazuje právo na grafickou a gramatickou úpravu příspěvků. Za správnost 
příspěvků (zejména po právní stránce) odpovídá vždy autor příspěvků. Názory autorů̊ příspěvků nemusí být 
shodné s názory redakční rady či zastupitelstva obce. Každé číslo je doručováno do všech domácností našich 
obcí zdarma.  

Realizace www.funprint.eu

Připravované akce

http://www.funprint.eu

	Příspěvek starostky
	ÚKLID PO ZVÍŘECÍCH KAMARÁDECH
	Střípky ze školy
	Střípky z mateřské školy
	Střípky ze školní družiny
	MYSLIVECKÝ SPOLEK PODHÁJÍ KRATONOHY
	Příspěvek kronikáře p. Josefa Zackla
	FK Kratonohy, z.s.
	Společenská kronika
	Jubilanti
	Narodili se
	Novoroční pochod 18.1.2025
	Připravované akce

